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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.    
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och vice ordföranden Alexandra Mattsson 

Åkerström utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering fredag den 20 december. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Förvaltningschefen Lena Lundström Stoltz informerade om 

följande: 

 

Den 28-29 november genomfördes två strategidagar för chefer inom 

förvaltningen med tema Innovation och förändringsledning. 

 

Den 4 december genomfördes en workshop med akademiska noden 

inom socialtjänsten för erfarenhetsutbyte. 

 

Den 5 december genomfördes ledningsforum för enhetschefer och 

avdelningschefer inom socialförvaltningen med besök av 

socialborgarrådet Jan Jönsson som summerade året som gått samt 

belyste kommande uppdrag för socialförvaltningen 2020 i     

verksamhet och budget.   

 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard ställde fråga till 

förvaltningen med anledning av den mediala uppmärksamheten av 

en granskning av de rapporter som presenteras från 

brottsförebyggande rådet BRÅ om förvaltningen i  rapporter och 

liknande material grundar sina uppgifter på BRÅ:s 

forskningsunderlag. 

Förvaltningschefen Lena Lundström Stoltz  svarade att 

förvaltningen inhämtar kunskap och erfarenhetsutbyte från BRÅ.  
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§ 5  

Ökat stöd till anhöriga till drabbade av dödsskjutningar i 

Stockholm, motion (Fi) 

Svar till kommunstyrelsen KS 2019/1042 

Dnr 1.7.1-451/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remiss om motion om ökat stöd till anhöriga till drabbade av 

dödsskjutningar i Stockholm. 

 

   

Ärendet  

Kommunstyrelsen har för yttrande översänt  motion (KS 

2019/1042) av Sissela Nordling Blanco och Anna Rantala Bonnier 

(Fi) om ökat stöd till anhöriga till drabbade av dödsskjutningar i 

Stockholm. Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige beslutar om 

två åtgärder för att öka stödet till anhöriga som drabbats av 

dödsskjutningar eller är anhöriga till personer som har en kriminell 

livsstil för att stärka deras möjligheter att hjälpa sina anhöriga till ett 

liv utan våld och vapen. Socialförvaltningen delar motionärernas 

uppfattning om behovet av ett ökat stöd till anhöriga som drabbats 

av dödsskjutningar och anhöriga till personer som har en kriminell 

livsstil. Socialförvaltningen anser att motionärernas önskan om ökat 

stöd till målgruppen tillgodoses genom uppdrag i budget för 2020 

om att utreda hur det programmet för anhörigstöd 2017-2020 även 

ska innefatta anhöriga till drabbade av skjutvapenvåldet. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som 

svar till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 november 2019. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Michaela Hollis (KD), yrkade 

bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut.  
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Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten  

Jackie Nylander båda (V) ledamöterna Karin Gustafsson,  

Lotten Hammar, tjänstgörande ersättaren Lena Josefsson alla (S) 

reserverade sig mot reserverade sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget; 

” Att bifalla motionen 

Att därutöver anföra 

Under 2019 har antalet döda i Stockholm, till följd av skjutningar, 

ökat. Inte sällan är både offer och förövare unga människor och ofta 

drabbas ett helt område när en person dör till följd av vapenvåldet. 

Många människor lämnas i sorg och saknad, men också i oro över 

att deras barn ska gå samma väg till mötes och söker stöd i hur de 

ska kunna hjälpa sina barn att bryta ett destruktivt mönster. Många 

är också anhöriga till offer, vars hela värld rasar, som behöver ett 

tydligt och organiserat stöd av samhället för att inte stå ensamma i 

sin sorg.  

Det är positivt att Socialförvaltningen delar vår uppfattning om 

behovet av ett ökat stöd till anhöriga som drabbats av 

dödsskjutningar och anhöriga till personer som har en kriminell 

livsstil. Vi delar dock inte förvaltningens uppfattning att detta 

tillgodoses genom budgetuppdrag till socialnämnden. Vi anser att vi 

redan nu kan ge uppdraget att öka stödet till anhöriga som drabbats 

av dödsskjutningar i Stockholm samt inkludera den målgruppen i 

stadens program för anhörigstöd. Samt öka stödet till anhöriga till 

personer som har en kriminell livsstil för att stärka deras 

möjligheter att hjälpa sina anhöriga till ett liv utan våld och vapen. ” 
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§ 6  

Ökat skydd mot våld för personer inom LSS, motion (V) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/1032 

Dnr 1.7.1- 450/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

till kommunstyrelsen på motion från (V) om ökat skydd mot våld 

för personer inom LSS. 

 

 

Ärendet   
I motion från Vänsterpartiet beskriver Alexandra Mattsson 

Åkerström att personer med funktionsnedsättning löper större risk 

än andra att utsättas för våld och övergrepp, särskilt kvinnor med 

funktionsnedsättning där våldet också kan rikta sig mot själva 

funktionsnedsättningen. Utifrån detta föreslår Vänsterpartiet att 

kommunfullmäktige beslutar; 

• Stockholm stad begär registerkontroll vid anställning inom 

LSS i stadens egna verksamheter samt ställer detta som krav 

vid upphandling av verksamheter inom LSS att göra 

detsamma. 

• Stockholm stad genomför uppsökande arbete inom LSS 

verksamheter för att informera om våld och vart man kan 

vända sig för att få stöd. 

• Personal inom LSS erbjuds vidareutbildning årligen på 

temat våld för att kunna upptäcka och stödja personer som 

utsätts. 

Förvaltningen hänvisar till det arbete som görs inom ramen för 

program för ett jämställt Stockholm, program mot våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld, LSS lagstiftning och gällande 

lag om registerkontroll och föreslår att socialnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet  som svar till kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 22 november 2019. 

  

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  
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Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L),ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Michaela Hollis (KD), yrkade 

bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), yrkade 

bifall till eget förslag till beslut.  

  

Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten  

Jackie Nylander båda (V),  reserverade sig mot beslutet till förmån 

för det egna förslaget; 

”Att socialnämnden tillstyrker motionen om ökat skydd mot våld 

för personer inom LSS 

Att därutöver utöver anföra 

Socialförvaltningen beskriver på ett bra sätt varför frågan om våld 

mot personer inom LSS är en viktig fråga: ”Vissa personer påverkas 

av faktorer som gör dem extra sårbara vid våldsutsatthet, både vid 

våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. Att ha 

en eller flera funktionsnedsättningar är en sådan faktor. I vissa fall 

är personen beroende av andra för att klara sin vardag och det 

innebär en särskild utsatthet. Här kan det också finnas exempelvis 

assistenter som personen också har en nära relation till. I en 

hederskontext kan också funktionsnedsättning anses skamligt och 

leda till en extra sårbarhet för att utsättas för hedersvåld.” 

 

Vänsterpartiet anser att vidareutbildning om våld är prioriterat 

kommande år för personal inom vård och omsorgen, vi hade gärna 

satsat mer pengar på detta ändamål om vi fått styra exempelvis via 

kompetensutvecklingsfonden. Vi skulle också velat inleda 

samarbete med kvinnojoursrörelsen för att uppfylla motionens 

andra att-sats som handlar om ökad informationsspridning riktad 

mot brukare inom LSS. Det finns vidare en statlig utredning på 

regeringens bord som föreslår ökad registerkontroll även för 

verksamhet inom äldreomsorg och LSS för personal som utför 

insatser i människors hem. Vi hoppas att detta kommer införas så att 

motionens första att-sats också kan uppfyllas. ” 

 

 

 

 

  

  

  

   

  



Socialnämnden               Protokoll                                                     
                                                                             2019-12-17 
   

 

 

 

 

§ 7 

Skyltning på de nationella minoritetsspråken i stadens 

offentliga lokaler, motion (V) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/1294 

Dnr 1.7.1-547/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remiss från kommunstyrelsen avseende motion från (V) om 

skyltning på de nationella minoritetsspråken i stadens offentliga 

lokaler. 

 

 

Ärendet 

Clara Lindblom och Rodrigo Arce båda (V) har i en motion till 

kommunfullmäktige framställt ett förslag om skyltning på de 

nationella minoritetsspråken i staden offentliga lokaler. 

 

Förvaltningen anser att det är viktigt och är införstådd med värdet 

av att främja de nationella minoritetsspråken och höja dess status 

genom olika typer av enskilda satsningar. Om satsningen i form av 

skyltning på alla fem nationella minoritetsspråk i alla stadens 

offentliga lokaler är den mest lönsamma kan förvaltningen inte 

bedöma då det ligger utanför socialtjänstens område. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar till 

kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 oktober 2019 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag till beslut 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L),ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Michaela Hollis (KD), yrkade 

bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), yrkade 

bifall till eget förslag till beslut.  
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Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten  

Jackie Nylander båda (V),   reserverade sig mot beslutet till förmån 

för det egna förslaget; 

”Att socialnämnden tillstyrker motionen om att skyltning på 

nationella minoritetsspråken i stadens offentliga lokaler 

Att därutöver utöver anföra 

Stockholm och alla andra kommuner har skyldighet att skydda och 

främja de nationella minoritetsspråken och främja de nationella 

minoriteternas möjligheter att behålla och utveckla sin kultur i 

Sverige. Frågan om skyltning på de nationella minoritetsspråken har 

olika grupper inom de nationella minoriteterna drivit i flera 

kommuner och regioner i landet. Flera kommuner och regioner 

skyltar redan på de nationella minoritetsspråken exempelvis i Umeå 

kommun och i region Norrbotten. Det här är långt ifrån den enda 

åtgärd som behövs för att främja och stärka de nationella 

minoritetsspråken men det är inte heller en obetydlig åtgärd. 

 

Vi anser att Stockholm som landets huvudstad har ett särskilt ansvar 

att värna och lyfta fram de nationella minoriteterna. I Stockholm 

ligger Riksdag och Regering och många av landets myndigheter. 

Människor från hela landet flyttar och har alltid flyttat hit och att 

skylta på de nationella minoriteternas egna språk är ett sätt att visa 

att landets huvudstad ser och förstår vikten av att bevara och främja 

dessa språk- samt att de nationella minoritetsspråken har en 

självklar plats i staden. Vi tror också att det bidrar till dessa 

gruppers tilltro till stadens verksamheter. Vi anser därför att 

motionen ska bifallas.”  
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§ 8 

Rese- och mötespolicy för Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/1410 

Dnr 1.3.1-290/2018 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss om rese- och 

mötespolicy för Stockholms stad. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har remitterat stadsledningskontorets förslag till 

rese-och mötespolicyn för Stockholm stad till Socialnämnden för 

yttrande. Rese-och mötespolicyn beskriver gemensamma rutiner 

och förhållningssätt som vägleder anställda i Stockholms stad till att 

styra mot klimatsmarta resor och möten och på så sätt minska 

stadens klimatpåverkan.   

 

Socialförvaltningen anser att förslaget om en ny rese- och  

mötespolicy är bra och att den ger tydliga ramar hur stadens 

anställda ska förhålla sig vid planering av möten och tjänsteresor. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som 

svar till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 november 2019. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag till beslut 

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis (KD), yrkade 

bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut.  
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Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V), ledamöterna Karin Gustafsson. Lotten Hammar, 

tjänstgörande ersättaren Lena Josefsson alla (S)  reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Att delvis godkänna förvaltningens svar på remissen.  

Att därutöver anföra  

Vi välkomnar att staden har tagit fram en rese- och mötespolicy 

som ska styra mot klimatsmarta resor och möten. Vi saknar dock 

några viktiga aspekter som måste regleras. 

 

I policyn står att vid val av färdsätt för längre resor reglerar policyn 

att tåg, båt eller buss väljas i första hand. De flesta fartyg drivs i 

dagsläget med fossila drivmedel. Avgasutsläppen innehåller fyra 

särskilt miljöskadliga komponenter: svaveloxider som orsakar 

hälsoproblem och försurning av mark och vatten, kväveoxider som 

bidrar till övergödning, försurning och hälsoproblem, partiklar som 

orsakar hälsoproblem samt koldioxid som bidrar till global 

uppvärmning och havsförsurning. Att vid längre resor prioritera båt 

lika högt som tåg är därför mycket tveksamt ur klimat- och 

miljöperspektiv. Vi anser att en inbördes rangordning bör införas: i 

första hand tåg, i andra hand buss och i tredje hand båt.  

 

Policyn reglerarar också att flygresor ska utnyttjas för längre 

utrikesresor där tåg och buss inte utgör ett alternativ. Vi anser att 

det onödiga resandet med flyg måste elimineras. Samtidigt kommer 

det alltid att finnas tillfällen där flyg är ett försvarbart alternativ, till 

exempel för att tåg och buss inte finns eller för att det är motiverat 

av tidsskäl. Därför måste resepolicyn kompletteras med att alla 

flygresor måste klimatkompenseras. 

 

Vi instämmer i att övernattning bör undvikas om en konferens inte 

är längre än att den ryms under en dag. Det är bra ur både miljö- 

och kostnadsperspektiv. Vi vill dock poängtera att det finns ett 

värde också i det sociala umgänget och att längre konferenser med 

övernattning ger ett större utrymme för det. Dessutom ter det sig 

som en hög grad av detaljstyrning att ange mellan vilka klockslag 

konferenser får äga rum. Vi litar på att stadens chefer har förmåga 

att avgöra vad som är bäst utifrån sina förutsättningar.  

 

I policyn står att möjligheterna till deltagande via teknik för 

distansmöten ska övervägas vid möten med deltagare från olika 
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tjänsteställen. Vi håller med om att distansmöten kan vara bra för 

vissa tillfällen, men vill poängtera att det kräver att verksamheterna 

också har möjlighet att investera i utrustning och infrastruktur för 

detta. 

 

En del av policyn handlar om uppförandekod vid resor i tjänsten. 

Där hänvisas till stadens personalpolicy samt stadens riktlinjer för 

mutor och representation. Ingenstans i dessa dokument står det att 

besök på porr-, striptease- och liknande klubbar inte ska vara 

tillåtet. Det saknas också skrivningar om att hotell utan porr ska 

användas när det är möjligt. 

 

Stadens nämnder och styrelser ska enligt policyn årligen följa upp 

tjänsteresorna. Vi anser att en översiktlig uppföljning bör göras 

även på stadsövergripande nivå. På så sätt kan verksamheter som 

sticker ut på ett negativt sätt identifieras och analyseras, eller som 

sticker ut på ett positivt sätt lyftas fram som goda exempel. Vid en 

stadsövergripande uppföljning blir det också möjligt att analysera 

stadens verksamheter ur ett jämställdhetsperspektiv.” 
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§ 9 

Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS Dnr 2019/1543 

Dnr 1.7.1-596/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss om Stockholms 

stads säkerhetsprogram 2020-2023. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

 

Ärendet 

Säkerhetsarbetet i staden bedrivs för att skydda och värna 

individens trygghet och säkerhet, stadens funktionalitet, 

grundläggande värden samt miljö och egendom. I samband med 

budget 2019 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att revidera 

Stockholms stads trygghets- och säkerhetsprogram 2018-2021. 

Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 föreslås ersätta 

detta. I det nya förslaget till program tydliggörs stadens 

ambition för säkerhetsfrågorna som är anpassat utifrån 

nya omvärldsförutsättningar, lagstiftning och andra riktlinjer inom 

området. Till skillnad mot det föregående programmet så delas 

trygghets- och säkerhetsfrågorna upp i två program: stadens 

säkerhetsprogram och stadens trygghetsprogram, men tillsammans 

utgör de en helhet för att nå stadens övergripande mål: En trygg, 

säker och välskött stad att bo och vistas i. Socialförvaltningen är 

positiv till förslaget  och anser att programmet är tydligt, väl 

genomarbetat och anpassat utifrån det aktuella omvärldsläget..   

Förslaget till nytt säkerhetsprogram är en bra grund för att 

systematiskt och likartat kunna arbeta stadsövergripande med dessa 

frågor. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 november 2019.  

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Det framtagna förslaget om nytt säkerhetsprogram är till stor del 

en kopia av det gällande trygghet- och säkerhetsprogram som togs 

fram under förra mandatperioden. Skillnaden framträder inom 
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främst två områden. Programmet skulle stärkas om hänsyn togs till 

de synpunkter som framförs nedan.     

 

Majoriteten har valt att ta bort stycket om segregationens effekter på 

trygghet och säkerhet. Att blunda för vilka risker som sociala 

skillnader medför kan försvaga stadens förståelse och beredskap för 

social oro. Man kan ställa sig frågande till varför majoriteten inte 

vill ta upp sociala skillnader och om det finns en koppling mellan 

nedskärningarna som görs på det förebyggande arbetet som till 

exempel förskola, skola och feriejobb till unga och risker för ökade 

säkerhetsrisker. De besparingar som majoriteten tror sig göra idag 

kommer att kosta staden stora summor i framtiden när färre barn 

klarar kunskapsmålen och segregationen ökar. Stycket om 

segregationen bör därför återföras och programmet också 

kompletteras med analyser av vilka effekter den ökade ekonomiska 

ojämlikheten i staden får på säkerhetsarbetet bland annat i form av 

minskad tillit i samhället.   

 

I det nya förslaget är uppföljning och vilket ansvar nämnder och 

styrelser har borttagen. De flesta av stadens program, särskilt de 

som har antagits de senaste åren, innehåller stycken om uppföljning 

och ansvar. Det är något som nämnder och bolag uppskattar i och 

med att programmen blir tydligare med ansvarsfördelning och 

uppföljning.  

 

Därtill vill vi framhålla att det när det kommer till kommunikation 

är mycket viktigt att komplettera programmet med skrivningar om 

hur kommunikationen ska vara tillgänglig för alla oavsett 

funktionsförmåga. 

 

Stycken som rör trygghet har plockats bort med motiveringen att det 

ska ingå i ett nytt trygghetsprogram. Tyvärr har vi inte sett något 

sådant program än. Det hade varit av värde att få både de ”nya” 

programmen på remiss – trygghet och säkerhet hänger ihop i stor 

utsträckning. Nu riskerar viktiga synpunkter som hade kunnat 

förbättra programmen utebli.     

 

Slutligen kan vi konstatera att om tanken är att programmet ska 

börja gälla från och med 2020 är förslaget på remiss i senaste laget. 

Beslut om att anta programmet kommer inte hinna fattas innan 

årsskiftet 2019-2020 och därför finns det inte möjlighet för stadens 

verksamheter att inarbeta programmet i sina verksamhetsplaner för 

2020. Eftersom nu gällande För ett tryggare och säkrare Stockholm 

Stockholms stads trygghets- och säkerhetsprogram 2018-2021 är 

styrande till och med 2021 vore det bättre om det nya programmet 

gavs ett startdatum som är realistiskt i förhållande till när beslut kan 

fattas om antagande. Det skulle också ge verksamheterna utrymme 

att ta in nya program i sina verksamhetsplaner. I annat fall riskerar 

program som tas fram inte få verkningsgrad från antagande ändå.”  
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§ 10 

Verksamhetsplan 2020 för Socialnämnden  

Dnr 1.3.1-501/2019 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner budget med verksamhetsplan för 

2020. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen. 

3. Socialnämnden redovisar omslutningsförändringar med 27,8 

mnkr till kommunstyrelsen. 

4. Socialnämnden beslutar om priser och avgifter enligt bilaga 

nr 1 i tjänsteutlåtandet. 

5. Tillståndsenheten definieras som resultatenhet 

verksamhetsåret 2020. 

6. Socialnämnden fördelar 44,2 mnkr till SHIS (Stiftelsen 

Hotellhem i Stockholm) för sociala merkostnader vid 

genomgångsbostäder, inklusive 0,3 mnkr för äldre i 

hemlöshet. 

7. Socialnämnden fördelar 71,0 mnkr till SHIS (Stiftelsen 

Hotellhem i Stockholm) för kostnader avseende boenden för 

nyanlända. 

8. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören i uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för sociala insatsgrupper 2020. 

9. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören i uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för skolsociala stödteam 2020. 

10. Socialnämnden fördelar 11 mnkr till Bostadsförmedlingen 

för hantering av förturer. 

11. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören i uppdrag att 

fördela 10,0 mnkr till de fyra regionala relationsvåldscentra i 

staden. 

12. Socialnämnden ansöker hos stadsledningskontoret om  

200 tkr från kompetensutvecklingssatsningen. 

13. Socialnämnden beviljar 1 400 tkr till HSO i Stockholms stad 

(Handikappföreningarnas samverkansorgan), 300 tkr till 

DHR Stockholmsavdelning (Förbundet för ett samhälle utan 

rörelsehinder) och 300 tkr till SRF Stockholms stad 

(Synskadades riksförbund) för intressepolitiskt arbete. 

14. Socialnämnden fastställer plan för upphandling, 

internkontrollplan och system för internkontroll enligt 

tjänsteutlåtandet. 

15. Paragrafen justeras omedelbart. 
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Ärendet  

Kommunfullmäktige har fastställt budget för staden. 

Kommunfullmäktiges budget är det övergripande och överordnande 

styrdokumentet för stadens nämnder och bolag. Stadens integrerade 

system för ledning och styrning (ILS) är styrande i nämndernas 

arbete med budget och verksamhetsplan. I kommunfullmäktiges 

budget fastställs kommunfullmäktiges inriktningsmål, 

kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet samt indikatorer 

och aktiviteter. I nämndens verksamhetsplan fastställs nämndens 

mål, aktiviteter och indikatorer.  

Verksamhetsplanen för socialnämnden anger inriktningen för 

förvaltningens verksamhet under 2020 och knyter an till 

kommunfullmäktiges tre inriktningsmål:  

• En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla  

• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt  

• En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden  

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 december 2019.    

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP) Michaela Hollis (KD), yrkade 

bifall till  förvaltningens förslag till beslut 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), yrkade 

bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

 

Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten  

Jackie Nylander båda (V) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för det egna förslaget;  
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”Att socialnämnden delvis godkänner förvaltningens förslag till 

beslut  

Att därutöver utöver anföra 

Vänsterpartiet har föreslagit en budget där målet är en jämlik, 

jämställd och klimatsmart stad. Vår utgångspunkt är att jämlikhet 

minskar sociala problem och oro varav målet för staden är att 

minska de skillnader som finns samtidigt som socialtjänsten är väl 

rustad att möta de behoven som finns hos medborgarna. Alla barn 

och unga ska garanteras att få sina behov av stöd tillgodosedda 

såväl som personer med psykisk ohälsa och/eller beroende. 

Hemlösheten ska minskas genom en bostadspolitik som minskar 

bostadsbristen och jämställdhet är målet för att också utrota mäns 

våld mot kvinnor. Personer med funktionsnedsättning ska 

garanteras de stöd de har rätt till för att kunna leva ett liv som andra 

och kommunen ska därför också ta höjd för sitt utökade uppdrag 

med anledning av den statliga nedmonteringen av den personliga 

assistansen.  

 

Vi ser med oro på att välfärden alltmer urholkas vilket får 

konsekvenser för socialtjänsten som får allt mer att göra men vars 

orsaker de inte kan lösa; såsom bostadsbristen, nedmonteringen av 

Arbetsförmedlingen och nedläggning av förebyggande 

verksamheter på stadsdelarna. Socialnämnden får en minskad 

budget med 800 000 kr kommande år samtidigt som uppdragen är 

flera och omfattande. Flera av de lyckosamma förebyggande 

projekten som den rödgrönrosa majoriteten initierade är kvar 2020 

då de är finansierade av den sociala investeringsfonden, hur 

majoriteten sedan ska kunna finansiera dessa är i nuläget oklart med 

den skattesänkarpolitik som nu råder i Stockholms stadshus.  

 

I vänsterpartiets budgetförslag får stadsdelarnas socialtjänst 219 

miljoner mer än med majoritetens budget till främst förebyggande 

arbete, myndighetsutövning och stöd till personer med 

funktionsnedsättning. Socialnämnden får i vårt budgetförslag 48 

miljoner mer i en satsning riktad till förstärkning snarare än till 

mindre budgetsatsningar. Nämnden får inte heller några 

effektiviseringskrav i Vänsterpartiets förslag utan mer pengar till sin 

basverksamhet. Särskilda utvecklingsområden lyfts fram såsom 

förstärkning av kvinnojourernas anslag och utvecklande av ett 

stödcentrum för personer utsatta för sexuella övergrepp. Vi skulle 

också vilja se en utveckling av socialförvaltningens boende och 

behandlingsverksamhet, satsning på dess personal och rikta 

verksamheten mot långsiktiga insatser för att öka brukarnas 

möjlighet till självständigt liv i egna boendet. Vi anser att staden bör 
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ha ett uttalat mål om när hemlösheten ska vara utrotad, vägarna dit 

och att härbärgen snart ska tillhöra det förgångna.  

 

I övrigt hänvisar vi till Vänsterpartiets budgetreservation i 

fullmäktige. ” 

 

Reservation 

Ledamöterna Karin Gustafsson, Lotten Hammar, tjänstgörande 

ersättaren Lena Josefsson alla (S) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

” Att delvis godkänna förvaltningens förslag 

Att därutöver anföra 

Följande områden ser vi att nämnden kan utveckla under 2020:  

Vi kan se att resursförstärkningen som gjordes på 

föräldrastödsprogrammen under mandatperioden 2014 till 2018 var 

efterlängtade. Det är tydligt att det finns ett behov hos föräldrar och 

blivande föräldrar att få råd och stöd i föräldraskapet. Här är det 

viktigt att samhället möter upp när människor önskar stöd. I 

samverkan med stadsdelsnämnderna ska socialnämnden 

vidareutveckla föräldrastödsprogrammen, sprida information om 

programmen, och erbjuda alla föräldrar och nyblivna föräldrar i 

Stockholm stöd och program.  

 

Det uppsökande arbetet gentemot barn och unga som vistas i 

stadens riskmiljöer möjliggör att tidiga insatser snabbt kan sättas in 

för att motverka att barn och ungdomar rekryteras till brottslighet. 

Fältassistenternas och ungdomsjourens uppsökande verksamhet är 

viktigt för att förebygga missbruk, kriminalitet, människohandel 

och prostitution.  

 

De sociala insatsgrupperna stärktes under den förra mandatperioden 

och vi vill att personer som behöver stöd för att lämna en kriminell 

livsstil ska få en första kontakt med staden inom 24 timmar.  

 

Den särskilda hemlöshetssatsningen som genomfördes åren 2015-

2017 med fördelning av 30 miljoner till stadsdelsnämnderna var 

viktig för att motverka hemlöshet. Att hemlösheten minskar i de 

flesta grupperna innebär inte att arbetet mot hemlöshet får avta. 

Staden ska istället intensifiera arbetet mot hemlöshet och avvärja 

orsakerna till att människor blir hemlösa. Staden ska därför ansluta 

sig till det globala FN-initiativet The Shift och verka för att 

förverkliga bostaden som en rättighet för stadens invånare.  

 

Socialnämnden kommer att under kommande år ta fram ett nytt 

program mot hemlöshet tillsammans med berörda nämnder. Utifrån 
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det nya programmet ska därefter stadsövergripande handlingsplaner 

tas fram för äldre i hemlöshet och barnfamiljer i osäkra 

boendeförhållanden. Genom nära samverkan med berörda nämnder, 

SHIS Bostäder och privata fastighetsägare ska nämnden säkerställa 

att staden kan fullfölja sitt bostadsförsörjningsansvar för de grupper 

som staden har ett särskilt ansvar för. Vi vill att staden arbetar 

utifrån målsättningen att placeringar som görs på akutboenden ska 

vara så korta som möjligt och att inga barnfamiljer placeras på 

akutboenden som vandrarhem.  

 

Den kommunala bostadspolitiken som idag förs riskerar att leda till 

att fler stockholmare hamnar i osäkra boendeförhållanden. När 

hyresrätter ombildas, bostadsbyggandet av hyresrätter stannar upp 

och allmännyttan inte ges förutsättningar att bygga kan staden inte 

efterleva sitt bostadsförsörjningsansvar. Stockholm behöver fler 

hyresrätter, inte färre. 

 

För att hjälpa barn och unga som utsätts för hedersrelaterat våld är 

det viktigt med kunskap om det hedersrelaterade våldets särskilda 

mekanismer. Rätt kunskap kan vara avgörande för att den som är 

utsatt kan få den hjälp som hon eller han har rätt till. Här är 

socialtjänsten samt skola och förskola oerhört viktiga instanser för 

att arbetet ska fungera och för att unga som utsätts för våld ska få 

rätt hjälp. Genom tidiga insatser och ingripanden kan alla barn och 

unga garanteras en trygg uppväxt.      

 

Stockholm ska vara en tillgänglig stad för alla invånare. Alla 

oavsett funktionsförmåga ska tillförsäkras integritet, 

självbestämmande och möjlighet att kunna delta på lika villkor i 

samhällets gemenskap. Inriktningen för stöd och service till 

personer med funktionsnedsättning är att identifiera och främja det 

som skapar delaktighet i samhället och ett självständigt liv. 

Socialnämnden ska i samarbete med stadsdelsnämnderna följa upp 

och säkerställ att den enskilde har rätt till insatser av god kvalitet 

som motsvarar dennes behov oavsett ålder. Staden ska göra sitt 

yttersta för att personer med funktionsnedsättning ska kunna delta i 

arbetslivet. Utgångspunkten är att stärka individen till ett mer 

självständigt liv. Det är viktigt att säkerställa att varje enskilds 

kompetenser tas tillvara. Med rätt stöd och hjälp kan fler i 

socialpsykiatrins målgrupper gå över till egen försörjning, praktik 

eller studier. Staden kan och ska motverka hälsorisker bland 

personer med funktionsnedsättning. Vi vill att socialnämnden i 

samarbete med idrottsnämnden, stadsdelsnämnderna och 

civilsamhällets aktörer ska utveckla hälsofrämjande insatser och 

sprida kunskap om tillgängliga aktiviteter.  
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Det finns ett stort underskott av bostäder med särskild service enligt 

LSS och SoL i Stockholm. Bristen har varit stor i många år. Bristen 

på lämpliga boenden gör att staden tvingas köpa platser utanför 

stadens verksamheter, något som både är negativt för stockholmare 

som behöver lämna orten där de växt upp och stadens ekonomi. 

Under den gångna mandatperioden arbetade staden intensivt med att 

få fram fler bostäder. De åtgärder som sattes in har gjort att 

Stockholm har kommit en bit på vägen för att möta behoven. Tyvärr 

ser vi att åtgärderna inte räcker till och att situationen är akut. 

Bristen på boenden kräver att staden tar ett omtag för att säkerställa 

att både allmännyttan och privata aktörer får fram LSS-bostäder. 

För att klara av att möta behovet av särskilt boende för personer 

med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL behövs en 

samordning på stadsövergripande nivå. Vi vill att fler LSS-bostäder 

och gruppbostäder skapas, både i befintliga fastigheter och i 

nyproduktion. Därför vill vi att ansvaret för att bostäder med 

särskild service beställs flyttas till socialnämnden från 

stadsdelsnämnderna. En stadsövergripande beställarfunktion 

möjliggör för staden att på ett bättre sätt planera och möta behoven 

av boenden. Samtidigt kan de ekonomiska riskerna för 

stadsdelsnämnderna minska när behoven kan matchas mot bostäder 

i hela staden. En beställarfunktion underlättar för kontakterna med 

privata aktörer, brukarorganisationer och stadens egna nämnder och 

bolag.  

 

Arbetet för jämlikhet och mot segregation är avgörande för att alla 

stockholmare ska få goda livsvillkor och möjlighet att förverkliga 

sina drömmar. Vi är övertygade om att sociala problem minskar om 

fokus läggs på det förebyggande arbetet. Forskning visar att tidiga 

och kunskapsbaserade insatser ska prioriteras för att varje individ 

ska få de bästa förutsättningarna genom livet. Nämndens arbete 

rymmer många områden som inte ska detaljstyras, tilliten till 

professionen måste vara hög. En god arbetsmiljö för medarbetarna 

är avgörande för att medborgarna och brukarna ska få ett stöd av 

hög kvalitet. Likväl är tillräckliga resurser till socialnämndens och 

stadsdelsnämndernas verksamheter viktiga. Nämndernas arbete 

hänger samman inom många områden och nedskärningarna på 

stadsdelsnämnderna påverkar socialnämndens förutsättningar att 

arbeta.  

 

Vi vill sätta stopp för den borgerliga majoritetens nedskärningar på 

välfärden och det förebyggande arbetet, vi prioriterar ett tryggare 

Stockholm före skattesänkningar. ” 
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Särskilt uttalande 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) 

”Sverigedemokraterna har lagt en egen budget i 

kommunfullmäktige där vi redovisar vår syn på hur verksamheten 

för Stockholms stad bör prioriteras. Med anledning av att 

majoritetens budget redan är antagen i fullmäktige finner vi att det 

mest konstruktiva är att bifalla förvaltningens förslag till 

verksamhetsplan för 2020.  

 

Sverigedemokraterna är dock negativa till majoritetens så kallade 

satsningar för nyanlända och att man väljer att prioritera boenden 

för nyanlända framför boenden för äldre hemlösa är mycket 

oroväckande. ” 
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§ 11  

Tilldelning av trygghetspris 2019 och beslut om utdelning 

2020 

Dnr 1.11.1-179/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

om vinnare av 2019 års trygghetspris 

2. Socialnämnden beslutar att tema för trygghetspriset 2020 

ska vara ”en organisation eller verksamhet som arbetar mot 

våld i nära relationer och hedersrelaterat våld samt förtryck 

och eller ger stöd till våldsutsatta i nära relationer”.  

3. Socialnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen för 

beslut 

 

Ärendet 

Stadens trygghetspris har delats ut årligen sedan 2012. Prissumman 

är 50 000 kronor. Årets trygghetspris har tilldelats den idéburna 

organisationen Process Kedjan för deras motiveringsarbete med 

barn, ungdomar och unga vuxna på institutioner, häkten och 

anstalter som genom eget ansvar vill ta sig bort från missbruk och 

kriminalitet. Syftet med trygghetspriset är att stimulera 

verksamheter eller organisationer att verka för en ökad trygghet i 

staden. Socialförvaltningen föreslår att nämnden beslutar om att 

trygghetspriset ska delas ut även 2020. Socialförvaltningen föreslår 

att 2020 års tema skall vara ”en organisation eller verksamhet som 

arbetar mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld samt 

förtryck och eller ger stöd till våldsutsatta i nära relationer”. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 november 2019. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 12 

 

Förslag till fördelning av medel till lokala utvecklingsprojekt 

och studiebesök 2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden fördelar 3 500 000 kronor till lokala 

utvecklingsprojekt enligt tjänsteutlåtandets bilaga 1 och 

174 300 kronor till studiebesök 2020 i enlighet med 

tjänsteutlåtandet bilaga 2. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

 

 

Ärendet 

Utvecklingsarbetet inom socialtjänsten i Stockholms stad ska bidra 

till bättre resultat för brukarna genom att stödja 

stadsdelsförvaltningarna inklusive socialförvaltningen i att etablera 

en evidensbaserad praktik och erbjuda insatser baserade på bästa 

tillgängliga kunskap. I årets ansökningsomgång om lokala 

utvecklingsmedel inkom ansökningar för totalt 8 832 800 kronor 

(utvecklingsprojekt och studiebesök). I ärendet föreslås fördelning 

av lokala utvecklingsmedel inklusive studiebesök för totalt  

3 674 300 kronor. Förvaltningens förslag på fördelning av medel 

innebär att: 

– 3 500 000 kronor avsätts till lokala utvecklingsprojekt  

– 174 300 kronor avsätts för studiebesök/studieresor  
Förvaltningen föreslår att medel till lokala utvecklingsprojekt och 

studieresor/studiebesök beviljas i enlighet med tjänsteutlåtandet. 

   

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 oktober 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 13 

 

Rapport – översyn av stadens ungdomsmottagningar 

Dnr 3.1.1-619/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens rapport om 

översyn av stadens ungdomsmottagningar. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna och 

utbildningsnämnden för kännedom 

 

Ärendet 

I budget 2019 fick socialnämnden i uppdrag att i samarbete med 

stadsdelsnämnderna och utbildningsförvaltningen göra en översyn 

av stadens ungdomsmottagningar, gällande bland annat 

huvudmannaskap och organisation. Förvaltningen har genomfört 

översynen i samarbete med chefer och medarbetare från 

stadsdelsnämnderna och från utbildningsnämnden.  I rapporten 

redogörs för hur mottagningarna idag är organiserade och vilka 

juridiska förutsättningar som gäller för huvudmannaskap och 

dokumentation. Ungdomsmottagningarnas uppdragsbeskrivning 

framställes utifrån det arbete som pågår med att formulera en 

länsövergripande samverkansöverenskommelse. Rapporten belyser 

också skillnader och likheter i den praktiska verksamheten samt 

utvecklingsområden som bör hanteras lokalt eller delregionalt för 

att nå en så likställd och god verksamhet för stadens unga som 

möjligt. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner rapporten. 

   

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 december 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), ledamöterna 

Mariana Moreira Duarte (MP)Michaela Hollis (KD)  med biträde av 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

” Vi tackar förvaltningen för denna översyn av 

ungdomsmottagningarnas organisation och huvudmannaskap, som 

bland annat belyser frågor om intern och extern samverkan, uppdrag 

och uppföljning. Vi konstaterar att den juridiska granskningen av de 

rättsliga förutsättningarna för ungdomsmottagningarnas verksamhet 
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landar i den tydliga slutsatsen att huvudmannaskapet bör delas av 

staden och regionen. 

 

Det pågår ett fortsatt utredningsarbete där två alternativ till dagens 

organisering av ungdomsmottagningarna kommer att studeras 

närmare. Det första alternativet är att chefskapet för de psykosociala 

insatserna skulle ligga centralt. Det andra alternativet är att 

stadsdelarna skulle samarbeta kring ungdomsmottagningarna i en 

regional struktur. Ett ytterligare alternativ är givetvis att 

ungdomsmottagningarna fortsätter vara organiserade som idag. 

 

Den politiska inriktningen är att det kommunala huvudmannaskapet 

för ungdomsmottagningarna även framgent bör ligga på 

stadsdelsnämnderna. Den lokalkännedom och förmåga till 

samverkan med lokala aktörer såsom skolor, vårdcentraler och 

stadsdelsnämndernas övriga verksamheter, utifrån de lokala 

förutsättningarna, som ungdomsmottagningarna har är värdefull och 

viktig att bevara. Utifrån denna utgångspunkt välkomnar vi alla 

förslag som syftar till förbättrad likställighet och utökad 

tillgänglighet för de ungdomar som mottagningarna är till för.” 
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§ 14 

 

Handlingsplan för suicidprevention 

Dnr 3.1.1-512/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner handlingsplan för 

suicidprevention 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom 

 

Ärendet 

I budget 2019 fick socialnämnden i uppdrag att i samarbete med 

stadsdelsnämnderna och i samråd med Region Stockholm utveckla 

en handlingsplan för att förebygga självmord. En handlingsplan har 

tagits fram med syfte att stötta socialtjänstens verksamheter i att 

skapa strukturer för ett självmordspreventivt arbete samt höja 

kunskapen om bakomliggande faktorer och vilka personer som är i 

potentiell risk att begå suicidhandlingar. Handlingsplanen riktar sig 

till socialtjänsten i Stockholms stad och innehåller förslag på 

åtgärder på universell, selektiv och indikativ preventionsnivå. Varje 

enskild verksamhet eller enhet ansvarar för att prioritera och 

implementera angivna åtgärdsförslag, med utgångspunkt i 

invånarnas behov och verksamhetens förutsättningar. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner handlingsplanen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15 

 

Uppföljning av konsekvenser av nya utskrivningsregler 

Lagen om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 

sjukvård – redovisning av budgetuppdrag  

Dnr 3.1.1-610/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner uppföljning av konsekvenser av 

nya utskrivningsregler  

2. Ärendet överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna 

och äldreförvaltningen 

 

 

Ärendet 

Socialnämnden har i budget för 2019 ett uppdrag att i samarbete 

med stadsdelsnämnderna följa upp konsekvenser av nya 

utskrivningsregler för brukare som kommer från slutenvård. Fokus 

för årets uppföljning är införandet av nytt arbetssätt samt 

följsamheten till länets rutiner. I uppföljningen fångas även 

konsekvenser för den enskilde. En ny överenskommelse mellan 

kommunerna och region Stockholm ska träda i kraft den 1 januari 

2020. I samband med antagande minskar antalet fristdagar för den 

psykiatriska slutenvården från 30 till 5 och vidare till 1,3 och för 

den somatiska vården från 5 till 2 och vidare till 1,3 på några års 

sikt. Förändringen omfattar flera verksamhetsområden, både inom 

myndighetsutövning och inom utförarverksamheter.  Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner uppföljningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 16 

 

Utvärdering av den nya modellen för ledsagning och 

ledsagarservice 

Dnr 3.1.1-632/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens utvärdering av 

den nya modellen för ledsagning och ledsagarservice. 

2. Ärendet överlämnas för kännedom till samtliga 

stadsdelsnämnder. 

3. Socialnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med 

en redogörelse för hur kunskapen om de nya riktlinjerna 

sprids, i enlighet med vad som nedan anförs. 

4. Socialnämnden anför följande. 

 

”Syftet med införandet av den nya modellen för ledsagning och 

ledsagarservice var att stärka den enskildes självbestämmande och 

egenmakt samt främja likvärdighet. 

 

Vi tackar förvaltningen för deras utvärdering av reformen. Det är 

viktigt att följa upp hur beslutade förändringar tas emot av 

medborgare, utförare och beställare. I kommunfullmäktiges budget 

för 2020 får socialnämnden i uppdrag att intensifiera arbetet med 

implementeringen av de reviderade riktlinjerna för ledsagning och 

ledsagarservice och prioritera ökad likvärdighet mellan 

stadsdelsnämnderna. 

 

Den övergripande slutsatsen av utvärderingen är att reformen i sig 

har varit positiv och bland annat har inneburit ett stärkt brukarfokus. 

Utvärderingen ger också stöd för nämndens beslut att idag påbörja 

införandet av ökad flexibilitet inom avlösarservice. 

 

Vi ser dock att mer måste göras för att sprida kunskap om reformen 

bland såväl handläggare som brukare. De enskilda brukare som har 

deltagit i utvärderingen ger en blandad bild där flera uttrycker sin 

uppskattning över insatsen medan andra menar att timmarna blir 

färre och att det saknas information om hur man ska använda de 

möjligheter reformen ger. Kännedomen om vissa delar av reformen, 

såsom ett flexiblare regelverk för omkostnadsersättningen, är 

mycket låg. 

 

Vi vill därför att förvaltningen återkommer till nämnden med en 

redogörelse för hur man avser sprida kunskapen om de nya 

riktlinjerna bland brukare, utförare och beställare.” 
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Ärendet 

I juni 2018 fattade kommunfullmäktige beslut om reviderade 

riktlinjer för insatserna ledsagning och ledsagarservice, vilka 

började gälla från och med första juli samma år.  

De reviderade riktlinjerna ger uttryck för en ökad ambitionsnivå 

från stadens sida och förtydligar bland annat vad insatserna 

ledsagning och ledsagarservice kan omfatta med utgångpunkt i den 

enskildes behov och önskemål. Riktlinjerna omfattar vidare en 

modell med möjlighet att använda insatsen (beviljade timmar) och 

aktiviteter som medför omkostnader för ledsagaren 

(omkostnadsersättning) flexibelt under en tremånadersperiod samt 

möjligheten att ansöka om omkostnadsersättning för en mer 

kostsam aktivitet. I budget 2019 fick socialnämnden i uppdrag att i 

samråd med stadsdelsnämnderna utvärdera den nya modellen för 

ledsagning och ledsagarservice och utreda ytterligare möjligheter 

till utveckling av modellen.  Förvaltningens förslag är att det som 

framkommer i utvärderingen ligger till grund för det fortsatta 

arbetet med riktlinjerna och tillhörande modell för insatserna 

ledsagning och ledsagarservice. Utgångpunkten är att i samverkan 

med stadsdelsnämnderna öka kännedomen och kunskapen i staden.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 december  2019. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förslag från (L), (M). 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis (KD) yrkade 

bifall till eget förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till  

förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

” Det är positivt att den omställning inom ledsagning och 

ledsagarservice, som genomfördes under den rödgrönrosa 

majoriteten, har fallit mycket väl ut och gett fler nöjda brukare och 

utförare. 

 

Vi instämmer dock med förvaltningen i det att det måste vidtas 

åtgärder för att öka kunskapen hos de som är beviljade stödet, hur 

de har rätt att använda det samt säkerställa att en än större andel av 

de beviljade insatserna också blir utförda. Om fler brukare får ökad 

kunskap kommer detta att leda till en bättre utformad insats för 

såväl dem själva som för ledsagare och utförare. 

 

För oss är det en självklarhet att de som behöver samhällets stöd ska 

ha rätt förutsättningar att kunna efterfråga och få tillgång till den typ 

av stöd som kan stärka dem och att stödet utformas utifrån ett 

rättighetsperspektiv. Staden ska erbjuda kvalitativa och likvärdiga 

sociala insatser i hela staden och personer med funktionsnedsättning 

ska tillförsäkras goda levnadsvillkor. Som en del i arbetet för att 

uppnå detta vill vi att staden inför fri ledsagning, för att ge alla som 

har behov av det samma rätt till frihet som alla andra. 

 

Brukarperspektivet måste genomsyra alla insatser på området och 

den enskildes inflytande ska öka, t.ex. genom att rekryteringen av 

uppdragstagare sker utifrån individens behov och att den enskilde 

ges möjlighet till att tidigt kunna påverka vem som blir dennes 

ledsagare, avlösare eller kontaktperson. 

 

Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V) ledamöterna Karin Gustafsson, Lotten Hammar, 

tjänstgörande ersättaren Lena Josefsson alla (S) reserverade sig till 

förmån för förvaltningens förslag. 
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§ 17 

 

Ökad flexibilitet inom insatsen avlösarservice i hemmet för 

barn och vuxna 

Med utgångspunkt i den nya modellen för ledsagning och 

ledsagarservice 

Dnr 3.1.1-638/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Nämnden beslutar att införa flexibel användning av beslutad 

insatstid, med en ram på tre månader, gällande avlösarservice i 

hemmet för barn och vuxna med funktionsnedsättning 

2. Nämnden beslutar att förändringen förs in i samband med 

revidering av riktlinjerna för handläggning av insatser enligt 

LSS och bistånd enligt SoL till barn, ungdomar och vuxna med 

funktionsnedsättning. 

 

 

Ärendet 

I budget 2019 fick socialnämnden i uppdrag att öka flexibiliteten i 

insatsen avlösarservice enligt den nya modellen för ledsagning och 

ledsagarservice. Modellen avser enskildas möjlighet att använda 

beviljad insats (timmar) och omkostnadsersättning flexibelt under 

tre månader. Vid utvärdering av den nya modellen för ledsagning 

och ledsagarservice framkommer att möjligheten till flexibelt 

användande upplevs som positiv av enskilda och ett ökat 

brukarfokus lyfts från stadens beställare och utförare. Del av 

modellen bedöms vara applicerbar på insatsen avlösarservice, då 

avseende möjligheten att använda insatstid flexibelt. Att reglera 

omkostnadsersättning, i linje med modellen för ledsagning och 

ledsagarservice, är inte aktuellt då aktiviteter inte sker i den 

omfattningen att en ny reglering krävs. Förvaltningen föreslår att 

denna flexibla användning, med en ram av tre månader, på insatsen 

avlösarservice i hemmet för barn och vuxna  förs in i riktlinjerna i 

samband med att de revideras samt att de förändringar som införs 

följs över tid.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 18 

 

Utreda hur relationsvåldcentrum även ska kunna inkludera 

stöd till barn som upplevt våld 

Redovisning av budgetuppdrag 2019 

Dnr 3.1.1-651/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens rapport om uppdrag att 

utreda om relationsvåldcentrum (RVC) även ska inkludera stöd till 

barn som upplevt våld. 

 

 

 

Ärendet 

I budget 2019 fick socialnämnden i uppdrag att i samarbete med 

stadsdelsnämnderna utreda en komplettering av stadens 

relationsvåldscentrums (RVC) verksamhet så att den även 

inkluderar stöd till barn som upplevt våld. Socialnämnden fick 

också i uppdrag att fortsätta utveckla stödinsatser vid placering av 

förälder med medföljande barn på skyddade boenden, liksom stödet 

till barn, unga och föräldrar efter avslutad placering.  Förvaltningen  

presenterar i rapporten att det är barn, där någon av föräldrarna får 

eget stöd hos RVC, som bör erbjudas insatser från RVC. Det 

handlar främst om gruppverksamheter, men som komplement kan 

även individuellt stöd behöva ges. Insatserna för barn på RVC vara 

biståndsbedömda. Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden 

godkänner rapporten.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 19 

 

Insatser för äldre i utsatta livssituationer 

Ansökan om tidsbegränsat bidrag från Sociala Missionen 

Dnr 3.1.1-645/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Sociala Missionen beviljas 930 000 för år 2020 för insatser 

för insatser för äldre i utsatta livssituationer- 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Ansökan om tidsbegränsat bidrag med 930 000 kronor för år 2020 

avseende insatser för äldre i utsatta livssituationer har initierats av 

Sociala Missionen som samverkar med föreningarna Ny 

gemenskap, Hela Människan Stockholms län och Immanuelkyrkan. 

Projektet fick ett tidsbegränsat bidrag för 2019 och ansökan bygger 

på att fortsätta arbetet från 2019. Målgruppen är äldre personer som 

lever i en utsatt livssituation på grund av isolering, utanförskap, 

psykisk och fysisk ohälsa, missbruk och hemlöshet. Förvaltningen 

föreslår att Sociala Missionen beviljas 930 000 kronor för 2020 för 

insatser för äldre i utsatta livssituationer. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 20 

Vägledning för stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala 

insatsgrupper (målgruppen 19-29 år) 

Dnr 3.1.1-690/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner Vägledning för stadsdelsförvaltningarnas 

arbete med sociala insatsgrupper (målgrupper 19-29 år) 

  

 

Ärendet 

Med syftet att bidra till likställighet och ökad måluppfyllelse i 

stadens arbete med sociala insatsgrupper för målgruppen 19 – 29 år 

har socialförvaltningen tagit fram en vägledning för 

stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala insatsgrupper. 

Vägledningen beskriver och tydliggör strukturer och processer för 

arbetet med sociala insatsgrupper och till den bifogas dokument 

som är användbara i det vardagliga arbetet, både på strategisk och 

operativ nivå. Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 

förslaget till Vägledning för stadsdelsförvaltningarnas arbete med 

sociala insatsgrupper (målgruppen 19-29 år) 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Särskilt uttalande 

Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), Karin Gustafsson  

m.fl. (S),  

”Vi ser positivt på att det nu kommer en vägledning för 

stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala insatsgrupper 

(målgrupp 19-29 år). Sociala insatsgrupperna bedriver ett viktigt 

arbete för att stötta och hjälpa den som vill lämna en kriminell 

livsstil. Detta kräver ofta mycket arbete med en målgrupp som ofta 

har lågt förtroende för myndigheter och som dessutom ofta lever 

med en hotbild från andra kriminella.  

 

Det är därför glädjande att det i vägledningen tydligt står att det är 

ett arbete som kräver mycket personalresurser för att vara 

framgångsrikt samt att en lots inte kan ha för många klienter och att 

man behöver vara två i varje ärende. Vidare ser vi positivt på vikten 

av tydligt och närvarande ledarskap samt samverkan med andra 
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berörda instanser. Det är viktigt att ha med sig att 

stadsdelsnämnderna behöver mer resurser för att kunna uppfylla 

vägledningens intentioner och för att insatsen ska bli likvärdig över 

staden - idag finns det lotsar som arbetar ensamma och 

utbildningsbakgrunden är varierande.  

 

Vi håller också med förvaltningen om vikten av att, även om män 

oftare har en kriminell livsstil än kvinnor, så är det viktigt att 

kvinnor som vill lämna en kriminell livsstil erbjuds hjälp och stöd i 

samma omfattning som män. Då sociala insatsgrupperna inte hittills 

har nått ut till kvinnor i särskilt hög utsträckning hade det varit 

önskvärt att vikten av uppsökande arbete gentemot kvinnor hade 

tagits upp i vägledningen.  

Precis som vägledningen slår fast så krävs ett väl fungerande 

samarbete med andra berörda enheter inom socialtjänsten som 

exempelvis missbruksmottagning och enheten för ekonomiskt 

bistånd. Vi ser med oro på hur den grönblå majoritetens sparkrav 

drabbar stadsdelarnas socialtjänst som då riskerar att inte kunna 

göra det arbete som krävs för denna vägledning ska bli verklighet. ” 
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§ 21 

 

Allvarssamtal inom 48 timmar 

Redogörelse av budgetuppdrag 

Dnr 3.1.1-579/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner redogörelse för förtydligande av 

riktlinjer om allvarssamtal inom 48 timmar. 

  

 

Ärendet 

Socialnämnden fick i uppdrag i budget 2019 att göra en översyn av 

gällande riktlinjer för handläggning och dokumentation av barn- 

och ungdomsärenden inom individ- och familjeomsorgen och att 

där tydliggöra att allvarssamtal med unga och deras föräldrar samt 

polis ska hållas inom 48 timmar, efter det att det kommit till 

socialtjänstens kännedom att den unge för första gången begått eller 

misstänkts ha begått brott.  I dessa riktlinjer kommer 

allvarssamtalen att lyftas in som en betydelsefull komponent i att 

tidigt upptäcka unga i riskzon. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner redogörelsen för budgetuppdraget om att 

allvarssamtal inom 48 timmar ska tydliggöras.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V)             

Karin Gustafsson m.fl.(S) 

”Förvaltningen har gjort en översyn av socialtjänstens gällande 

riktlinjer i staden i syfte att implementera majoritetens 

budgetuppdrag kring allvarssamtal med brottsmisstänka unga. Att 

förvänta sig att socialtjänsten som redan tampas med begränsade 

resurser ska kunna göra det utan att medel tillförs är inte rimligt. 

Samtidigt har majoriteten valt att göra stora nedskärningar på 

skyddsfaktorer som skola och fritidsgårdar. Det går i stick i stäv 

med det förebyggande arbetet och arbetet för att hindra att barn och 

unga hamnar i kriminalitet.  

     

Vi anser att välfärdens personal och professionen är de som är bäst 

lämpade att bestämma hur arbetet ska bedrivas inom socialtjänsten 



Socialnämnden 
 Protokoll 
 2019-12-17  

för att nå upp till gällande mål och lagstiftning och att de bör 

prioritera mellan olika arbetsuppgifter, inte politiken. I 

tjänsteutlåtandet går det att läsa att professionen bland annat lyft att 

dessa samtal bör begränsas till allvarligare brottstyper då det finns 

en risk att allvarssamtalen ”trycker undan” ärenden som egentligen 

bör ha högre prioritet. Detta är en allvarlig farhåga som vi också 

delar. Socialtjänstens barn och ungdomsvård får in många 

orosanmälningar och har alltmer komplexa ärenden idag samtidigt 

som de flesta stadsdelar går med underskott inom barnavården.  Vi 

hade önskat en mer djupgående analys kring hur denna risk ska 

hanteras, ska stadsdelarna framöver fortsätta prioritera allvarssamtal 

av alla olika typer av brott framför t.ex. ärenden om våld mot barn, 

övergrepp osv?  

Socialtjänsten ska vidare arbeta evidensbaserat varav det hade varit 

bra med en bedömning från förvaltningen kring hur 

forskningsstödet ser ut för det föreslagna arbetssättet innan det 

implementerades brett i staden.   

 

I tjänsteutlåtandet står det vidare under rubriken 

”jämställdhetsanalys” att rutinerna inte gör någon skillnad på pojkar 

och flickor. Dock är det fler pojkar som misstänks för brott varav 

detta är en rutin och prioritering som riskerar att underprioritera 

flickors behov av socialtjänstens resurser. ” 
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§ 22 

 

Hur nås nyanlända och personer i utsatta områden av 

lättillgänglig och korrekt information om socialtjänsten 

Dnr 3.1.1-687/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner socialförvaltningens rapport om 

hur nyanlända och personer i utsatta områden nås av 

lättillgänglig och korrekt information om socialtjänsten. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom. 

 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen har i samarbete med 

arbetsmarknadsförvaltningen och stadsdelsförvaltningarna utrett hur 

nyanlända och personer i utsatta områden kan nås av lättillgänglig 

och korrekt information om socialtjänstens uppgifter och arbetssätt, 

i syfte att minska fördomar och misstroende mot myndigheter. 

Förvaltningen har genom uppdraget kunnat se att mycket gott arbete 

pågår i staden för att möta nyanlända personer och personer i utsatta 

områden i syfte att sprida information om socialtjänstens arbetssätt. 

Även utmaningar och utvecklingsområden har identifierats i 

sammanställningen. Sammantaget verkar de hörda vara eniga om att 

dialog, personliga möten och förtroendefulla relationer till 

nyanlända och personer i utsatta områden är en lösning för att 

minska misstroendet och gapet mellan myndigheten och samhället. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 

redogörelse. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 23 

 

Nya riktlinjer för familjerätten 

Dnr 3.1.1-692/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

revidering av riktlinjer för familjerätt 

2. Ärendet överlämnas för vidare beslut till 

kommunfullmäktige.  

 

 

 

Ärendet 

Ny lagstiftning och nya föreskrifter har trätt i kraft inom de 

familjerättsliga områdena adoption samt faderskap och 

föräldraskap. Myndigheten för familjerätt och föräldraskapsstöd 

(MFoF) har också tagit fram nya allmänna råd och vägledningar. 

Förslaget till nya riktlinjer inom familjerätten har uppdaterats i 

enlighet med dessa nya regelverk och rekommendationer. Inom 

Stockholms stad finns idag tre olika riktlinjer inom det 

familjerättsliga området: riktlinjer för adoption, riktlinjer för 

utredning av faderskap samt riktlinjer för vårdnad, boende, 

umgänge och namn. Dessa tre riktlinjer har sammanslagits till ett 

gemensamt dokument. I förslaget till nya riktlinjer finns också 

tydligare hänvisningar till föreskrifter, allmänna råd och handböcker 

i syfte att underlätta för läsaren att hitta fördjupad information. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner nya riktlinjer för 

familjerätt. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 24 

 

Delaktighet och självbestämmande – granskning av insatsen 

stödboende inom socialpsykiatrin 

Långskeppet, Säteritakets, Havskattens och Hammarby sjöstads 

stödboende 

Dnr 3.4.2-227/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner funktionshinderinspektörernas 

rapport 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till samtliga 

stadsdelsnämnder 

 

 

Ärendet 

Aktuell granskning avser insatsen stödboende enligt 

socialtjänstlagen inom socialpsykiatrin och omfattar fyra 

stödboenden inom lagen om valfrihet (LOV), Långskeppets, 

Säteritakets, Havskattens och Hammarby sjöstads stödboende. 

Totalt har 31 personakter granskats, 11 kvinnor och 20 män vilket 

motsvarar 35 procent kvinnor och 65 procent män. I majoriteten av 

de granskade ärendena finns löpande journalföring i form av 

daganteckningar och det finns aktuella genomförandeplaner i nära 

samtliga ärenden. Dock överensstämmer endast sex av 

genomförandeplanerna med beställningen. Målgruppen som bor i 

stödboende varierar stort gällande spridning i ålder och stödbehov. 

Tillgången till personal ser olika ut mellan de granskade 

verksamheterna. Stöd ges alla veckans dagar, kväll och helg vid 

Långskeppet, Säteritaket och Havskatten. Vid Hammarby sjöstad 

ges stöd vardagar kontorstid. Det är en lägre bemanning än vad som 

anges i stadens uppdragsbeskrivning för insatsen. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner granskningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 



Socialnämnden 
 Protokoll 
 2019-12-17  

§ 24.1 

 

Månadsrapport för november 2019 

Dnr 1.3.1-290/2018 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner rapporten. 

 

 

 

Ärende  

Prognosen baseras på utfallet per 30 november samt utifrån dialog 

med samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

 

Nämndens prognos för hela året innebär ett överskott mot budget 

med 36,8 mnkr efter begärda tillägg/justeringar och avsättning till 

resultatfonden. De flesta enheter har en ekonomi i balans med 

budget. Beläggningen för nämndens driftverksamheter har 

förbättrats jämfört med 2018 och är i dagsläget i enlighet med 

budget. Kostnaderna för mottagandet av nyanlända har sjunkit 

stadigt under året och försörjningsstödskostnaderna nådde i oktober 

den lägsta nivån sedan 2017.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den  9 december 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 24.2 

 

Deltagande i BRIS internationella konferens för helplines 

Dnr 1.10.7-827/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Nämnden godkänner deltagande i form av ett monetärt stöd om 

250 000 Skr i Bris internationella konferens för helplines. 

 

 

 

Ärendet 

Med barnkonventionen som grund stöttar Bris (Barnens rätt i 

samhället) barn i utsatta situationer, mobiliserar samhället och 

påverkar beslutsfattare för ett samhälle där varje barn känner till 

sina rättigheter och där barnets rättigheter tillgodoses. 

I september 2020 hälsar Bris runt 250 delegater från cirka 140 

länder välkomna till Stockholm då de står som värd för konferensen 

Child Helpline International. Förvaltningen anser att konferensen är 

av stor vikt för att lyfta barns rätt i samhället. Konferensen medför 

även en möjlighet för staden att knyta viktiga kontakter och visa 

upp bra verksamheter samtidigt som man får inspiration från andra 

länder till utveckling och innovation. Med hänsyn taget till detta 

föreslår förvaltningen att nämnden avsätter ett monetärt stöd till 

konferensen omfattande 250 000 Skr. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 december 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 25 

Anmälningsärenden 

  

A. Förvaltningsgruppens protokoll 2019-12-11 

B. Protokoll från funktionshinderrådet 2019-12-12 

C. Anmälan av tjänstemannabeslut 

D. Anmälan av inkomna skrivelser 

E. Anmälan av individutskottets sammanträde  

2019-11-22 

F. Anmälan av tillståndsutskottets sammanträde 

 2019-12-10 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna. 
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 1.   

§ 26 

Övriga frågor 

 

- 
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§ 27 

 

Upphandlingsdokument – Upphandling av bemanningstjänster 

av hälso- och sjukvård utförd av sjuksköterskor 

Dnr 2.11.2-63/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

upphandling av bemanningstjänster av hälso- och  

sjukvård av sjuksköterskor. 

 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut, vid behov avbryta upphandling och teckna 

avtal och eventuellt personuppgiftsbiträdesavtal med godkända 

leverantörer.  

 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om:  

- hävning samt uppsägning av ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- ändringar och tillägg till ramavtal som är förenliga med 

upphandlingslagstiftningen samt 

- mindre justeringar av ramavtal. 

 

4. Socialnämnden ger förvaltningschefen möjlighet till delegering 

av åtgärderna i punkt 3.   

 

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

 

Ärendet 

Upphandlingen avser bemanningstjänster av legitimerade 

sjuksköterskor vid vakanser såsom planeringsdagar, semestertider, 

sjukdomar m.m. Upphandlingen är ett komplement till 

socialförvaltningens egen verksamhet och upphandlade 

sjuksköterskor på jourtid med diarienummer 2.11.2-121/2019.  

 

För närvarande är det verksamheterna LSS-hälsan, som ansvarar 

för hälso- och sjukvård i bostäder med särskild service enligt lag 

(1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), 

samt vård- och omsorgsboendet Gamlebo, ett äldreboende för 
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personer med tidigare hemlöshet som är i behov av 

sjukskötersketjänsterna.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 november  2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  


